
 
 
 
 
 

 
 

Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur 
Datum: donderdag 26 januari 2023, manege Les Chevaux te BUINEN. 
 
Aan-/afwezig:  

☒ B. Luinge (Aa en Hunze, voorzitter)  ☒ M. Rasker (Assen) 
☒ J. Hartsuiker (Borger-Odoorn)    ☒ B. Meppelink (Coevorden)   
☒ G. Hempen-Prent (De Wolden)   ☒ P. Schrik (Emmen) 
☒ J. Westendorp (Hoogeveen)     ☐ R. van Ulzen (Meppel) 
☒ J. Schipper (Midden-Drenthe)   ☒ J. Darwinkel (Noordenveld)   
☐ J. van Weperen (Ooststellingwerf)  ☒ H. de Graaf (Tynaarlo) 
☒ J.T. Boonstra (Westerveld)   ☐ H. Brink (provincie Drenthe) 
☒ D.B. Dijkstra (Recreatieschap Drenthe, directeur) ☒ R. Stam (Recreatieschap Drenthe, notulist) 
 

☐ - Afwezig 
☒ - Aanwezig 

 
Gasten:  
geen   

 

 

1. Opening 
De voorzi er, de heer Luinge, opent de vergadering en heet eenieder welkom. 
 

2. Verslag van de vergadering van het Dagelijks Bestuur van 16 november 2022; ter 
kennisname 
Het verslag wordt, zonder op- of aanmerkingen, ter kennisname genomen. 
 

3. Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur van 8 december 2022; ter 
goedkeuring 
N.a.v. het verslag zijn er geen opmerkingen; het verslag wordt vastgesteld. 
 

4. Ingekomen stukken:  Brief Provincie Drenthe (financieel toezicht) 
Het Dagelijks Bestuur hee  een brief ontvangen van Provincie Drenthe t.a.v. de begro ng 
2023. Deze is ter kennisname ook gezonden aan het Algemeen Bestuur. Het RSD valt onder 
het zgn. repressief toezicht en de begro ng is ter kennisname aangenomen. In de brief is nog 
één aandachtpunt benoemd. De penningmeester, de heer Westendorp, gee  aan dat we bij 
het opstellen van de begro ng 2024 hier aandacht aan zullen besteden. Verder wordt de 
brief ter kennisname aangenomen. 
 
Mededelingen: 
De heer Dijkstra stelt ons in kennis van de volgende onderwerpen: 

 Fietspad van de toekomst 
Overleg is opgestart, op provinciaal niveau, met als onderwerp “fietspad van de 
toekomst”. We zien dat de ontwikkeling van de fiets leidt tot diverse soorten fietsen 
met verschillende snelheden en breedtes. Uitgangspunt van het overleg is veiligheid 
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en comfort. We streven ernaar om fietsprovincie nr. 1 te zijn; welke voorwaarden 
dien je daarbij na te streven om dat ook te blijven in de toekomst.   
Beheersing natuurbranden 
Met de warme zomers met langdurige droogte in het achterhoofd gecombineerd met 
de verandering door klimaatwijziging is een overleg gestart vanuit de VRD. Samen 
met Vitale Vakan eparken, natuurorganisa es en RSD wordt gezamenlijk bekeken 
hoe we het risico van natuurbranden en vooral ook hoe we maatregelen kunnen 
inze en om de veiligheid van recreanten en ook inwoners kunnen vergroten. 
Daarnaast zal een naslagwerk gemaakt worden welke maatregelen ondernemers 
kunnen nemen op het moment dat zijn hun terrein willen (her)inrichten. Welke 
bomen en struiken vergroten de brandveiligheid is daarbij belangrijk. 

 Cursus gebiedskennis Drenthe & gastvrijheid 
Het RSD organiseert voor TIP-medewerkers een cursusreeks. Hiervoor hebben we 
veel aanmeldingen gekregen, dus enthousiast ontvangen. 

 Cursus Duits 
Samen met het Alfa college organiseert het RSD ook een cursus Duits (in het najaar). 
De heer Hartsuiker gee  aan dit een goed ini a ef te vinden en dat naast taal ook 
begrip van de cultuur belangrijk is. De heer Dijkstra gee  aan dat eerder ook al een 
cursus Duits hee  plaatsgevonden, des jds ook in samenwerking met Emsland 
Touris k. Mevrouw Venema gee  nog als sugges e mee dat het een idee kan zijn om 
aan een uitwisseling te gaan werken. 

 RET (Recrea e Expert Team) 
Verzoek is ingediend bij de Provincie Drenthe om een RET op te ze en gericht op 
verblijfsrecrea e/ horeca en groepenaccommoda es. PS en GS moeten nog akkoord 
geven. De heer Westendorp haalt nog aan dat het huidige programma Vitale 
Vakan eparken afloopt in 2024; het nu voorliggende projectplan voor het RET is 
daarom ook ingediend voor een loop jd van 2 jaar.  

 Visieontwikkeling routebureau 
Het routebureau is volop bezig met het uitrollen van het wandelnetwerk over de 
gehele provincie. Daarmee hebben we dan een heel palet aan routestructuren 
(fietsknooppunten, themaroutes, MTB route, hippische routes ed.). Tijd om te 
werken aan een visie-ontwikkeling; wat willen we als routebureau juist wel 
oppakken, wat gaan we niet doen. Ook monitoring van het gebruik is onderwerp van 
aandacht; wellicht kunnen we hierbij goed optrekken met het datahuis van de 
Provincie. De heer Schrik gee  aan graag als bestuurder hierbij betrokken te worden. 

 Wandelnetwerk 
De heer Dijkstra gee  aan dat alle concept-tracés afgestemd zijn, alle benodigde 
toestemmingen zijn binnen. Het bedrijf dat de aanbesteding hee  gewonnen, 
Folkersma, is nu bezig het bestek te maken. Planning is dat het netwerk eind 2023, 
begin 2024 aangelegd is. Het RSD gaat ook verder aan de slag om het wandelaanbod 
beter zichtbaar te maken. Samen met de provincie wordt daaraan gewerkt. Zo komen 
er adverten es in de BOCE-gemeenten en komt er aandacht in het Dagblad van het 
Noorden. 

 Landal parken 
De overname van de Roompot parken door Landal is door de ACM beoordeeld; een 
deel van de parken moet worden afgestoten. In Drenthe gaat het waarschijnlijk o.a. 
om De Bloemert en Hart van Drenthe. De Dormio-groep wordt genoemd als 
mogelijke overname kandidaat. 
 
 



 Toeristenbelas ng boekingspla orms (Airbnb ed.) 
In bepaalde gemeenten wordt de toeristenbelas ng geïnd door het boekingspla orm 
(bijvoorbeeld door Airbnb in Amsterdam en Den Haag). Het Europees parlement wil 
dat dit de boekingspla orms op internet hun administra e moeten openen voor 
gemeenten en toezichthouders; daarmee kan het ontduiken van gemeentelijke 
heffingen voorkomen worden. 

 Bijeenkomst energieneutraal 
Op 30 januari organiseert het RSD, samen met de provincie en Marke ng Drenthe 
een bijeenkomst met als thema “energie-neutraal”. Inmiddels al 140 aanmeldingen, 
m.n. ondernemers. We willen dat aandacht ves gen op de al bestaande regelingen/ 
instan es die nu al beschikbaar zijn en enkele ondernemers hun eigen ervaringen te 
delen. Doel is inspira e (met medewerking van Energielening Drenthe, IBDO, 
camping & groepsaccommoda e De Oosterweide, natuurlijke vergaderloca e 
Dwingelderheem). 

 9 maart sectordebat 
In de aanloop naar de verkiezingen van de Provinciale Staten wordt er in het 
Planetron een verkiezingsdebat georganiseerd (door de sector Hiswa/Recron, KHN, 
VVP, fietserbond ed). 

 30 maart a rap Van Gogh 
Op deze dag wordt bestuurlijk de a rap gegeven van Van Gogh in de vorm van een 
inspira etocht. 

 15 mei Hospitality Pact 
Op deze dag staat een bijeenkomst gepland betreffende de arbeidsmarkt/ goed 
werkgeverschap. 
 
N.a.v. de mededelingen ves gt de heer Luinge de aandacht op het feit dat vaak 
campings omgevormd worden naar huisjesparken. Bestemming-technisch kan dat 
veelal. Vraag is wat dit betekent en/of dit wenselijk is voor het recrea eve aanbod. 
De heer Dijkstra gee  aan dat VVP in samenwerking met de provincie onderzoekt in 
hoeverre er harde en zachte ruimte er is binnen de huidige bestemmingsplannen. 
Vanuit VVP is er verder aandacht om vooral als gemeente in gesprek te gaan met 
ontwikkelaars. De heer Westendorp merkt op dat wellicht de huidige 
renteontwikkeling een wat remmende rol zal gaan betekenen. En de gemeente zal 
zelf moeten bepalen welke rol men wil aannemen. De heer Dijkstra gee  aan dat 
vaak nu alleen gezorgd moet worden dat gezorgd wordt voor landschappelijke 
inpassing. 

 
5. Kadernota 2024 

Voorafgaand aan de inhoudelijke bespreking van de voorliggende kadernota gee  de heer 
Westendorp nog even de achtergrond aan. Het Recrea eschap kent één Friese deelnemer. 
Het opgestelde advies van de Drentse griffiers kring hee  geen werking voor 
Ooststellingwerf. Vandaar dat we, conform hetgeen opgenomen is in de GR, een kadernota 
aanbieden. Deze wordt verzonden aan de colleges B&W en daarnaast in Ooststellingwerf ook 
aan de raad. Inhoudelijk gee  de heer Westendorp aan dat de prognose 2024, gelet op 
huidige jden van infla e, nog las ger is te maken dan andere jaren. De kadernota is nu 
voorliggend voor het AB als zijnde klankbord. De heer Schrik vraagt af hoe het lukt om binnen 
de begro ng 2023 de s jging salariskosten op te vangen. De heer Dijkstra gee  aan dat dit 
mogelijk is doordat gemaakte uren ook deels t.l.v. projecten gebracht kunnen worden. Bijlage 
1 levert de vraag op wat de achtergrond is van de gestelde muta es aan de reserve. De heer 
Westendorp gee  aan dat dit een voortvloeisel is van eerdere besluiten genomen in de 



vergadering van het AB en dat dit a oms g was uit de jd dat de GR werd uitgebreid met de 
deelnemer gemeente Ooststellingwerf. In de bijlage zal daartoe een voetnoot worden 
opgenomen. De heer Rasker doet navraag naar de opgenomen kosten voor de elektrische 
auto. Deze auto valt binnen de post onderhoud omdat deze wordt ingezet t.b.v. de 
routestructuren (ontwikkeling en controle in het veld). Gekozen is voor een leaseconstruc e 
i.v.m. de las g in te scha en restwaarde van de auto en de daarmee samenhangende 
onderhoudskosten. Ook dit zal nader worden omschreven in de kadernota. De heer de Graaf 
vraagt wat de begrote post “uitgaven toeris sche informa evoorziening inhoudt. De heer 
Dijkstra gee  aan dat we hier voor een deel zorgen voor uitgaven (folders/ Drenthe gids ed.); 
het andere deel besteden we aan het actueel houden van de database die achter drenthe.nl 
zit. Deze werkzaamheden worden uitgevoerd door Marke ng Drenthe; het Recrea eschap is 
eigenaar van de database. Ook dit zal in een voetnoot worden omschreven. Hiermee hee  
het Algemeen Bestuur kennis genomen van de kadernota en zal het Recrea eschap zorg 
dragen voor verdere verzending. 
 

6. Ecorys rapport 
De heer Dijkstra gee  aan dat het rapport 2021 recent is afgerond. Dit is erg laat (normaal 
presenteren we dit rapport bij het Recrea econgres). Verklaring is dat nu de (verzameling 
van) cijfers voor een deel door het CBS zijn overgenomen. Daardoor komen de cijfers die 
nodig zijn om het Ecorys rapport op te stellen laat beschikbaar. Het is nog onduidelijk of dit 
éénmalig het geval is, of dat dit voor de toekomst ook gaat gelden. Het Ecorys rapport kennen 
we al jarenlang (dus daardoor hebben we inzicht in trendma ge gegevens) en gee  als enige 
ook cijfers op gemeentelijk niveau. De heer Luinge gee  aan dat het rapport wel nu ge 
informa e gee , vooral op gemeentelijk niveau. Daarbij stelt hij de vraag wat de aanwezigen 
vinden van de late oplevering. Willen we het opstellen van het rapport behouden of niet? De 
heer Hartsuiker gee  aan de informa e wel nu g te vinden t.b.v. besprekingen in het 
college. De heer Westendorp stelt voor om over deze edi e niet nu nog uitgebreid te gaan 
communiceren. Volgend jaar bekijken hoe we het dan opgeleverde rapport publicitaire 
aandacht geven. De vergadering besluit om de opdracht tot produc e van het rapport te 
con nueren. 
 

7. Terugkoppeling Vitale Vakan eparken en Commissie Landelijk Gebied 
De heer Boonstra gee  aan dat de strategische koers 2023/2024 is vastgesteld in de 
stuurgroep. Inmiddels is wel duidelijk dat er verschil is tussen gemeenten in de uitvoer het 
programma. Inmiddels is ook het spoor “uitblinkers” uitgerold. De heer Luinge gee  aan dat 
hier nog op ingetekend kan worden. Mevrouw Hempen gee  aan dat er behoe e is aan dit 
spoor. De heer Westendorp vraagt of de strategische koers inmiddels is vastgesteld door GS; 
hierop wordt beves gend geantwoord. Mevrouw Hempen gee  de ontwikkelingen aan 
binnen de CLG. De inten e om een CLG+ variant te ontwikkelen (aanhaken van alle 
gemeenten) hee  het niet gered; er wordt gewerkt aan een nieuw voorstel. Oproep is 
gedaan om, binnen de bestuurlijke adviescommissies, ook oog te hebben voor recrea e. 
 

8. Rondvraag 
De heer Rasker zou graag het advies toeristenbelas ng (besproken in de vorige vergadering 
van het Algemeen Bestuur) ontvangen; de heer Dijkstra zal zorgdragen voor verspreiding 
hiervan. 
 

9. Slui ng 
De voorzi er dankt eenieder voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering.    
 



Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van 13 april 2023. 
 

Voorzitter     Directeur  
B. Luinge     D.B. Dijkstra  
                      
  
------------------------    -------------------------  
 
 
 
 
 


